
 آرمان ملی: در حالی که بر اساس قرعه کشی رقابت های 
لیگ قهرمانان باید منتظر حضور ستارگان فوتبال جهان در 
ترکیب تیم های عربستانی در کشورمان باشیم اما VAR و 
کیفیت پایین چمن ورزشگاه ها از مشکلات مهم میزبانی 

است. 
  قرعه کشی

قرعه مرحله گروهی لیگ قهرمانان آسیا هفته گذشته 
برگزار شد و نمایندگان کشورمان باید بر اساس قرعه ذیل 

باید به مصاف حریفان خود بروند: 
 گروه A: پاختاکور ازبکستان، الفیحا عربستان، اهال 

ترکمنستان، آلمالیق ازبکستان
 گروه B: السد قطر، نسف قارشی ازبکستان، الفیصلی 

اردن، العین امارات
 گروه C: الاتحاد عربستان، سپاهان ایران، نیروی هوایی 

عراق، شارجه امارات
 گروه D: الهلال عربستان، نساجی ایران، بمبئی سیتی 

هند، نوبهار ازبکستان
 گروه E: پرسپولیس ایران، الدحیل قطر، استقلال 

تاجیکستان، النصر عربستان
پس از این قرعه کشی بود که در فضای مجازی کری خوانی 
شروع شد. هواداران نمایندگان ایران از حضور ستاره های 
فوتبال جهان در ایران صحبت کردند اما یک خبر همه را به 

شوک فرو برد. 
 خبر چه بود؟

ویندزور جان دبیرکل کنفدراسیون فوتبال آسیا در 
مراسم قرعه کشی لیگ قهرمانان آسیا اعلام کرد که در 
بیست ویکمین دوره لیگ ملت های آسیا برای اولین بار 
 )VAR( از مرحله گروهی از فناوری کمک داور ویدئویی
استفاده خواهد شد. دبیرکل کنفدراسیون فوتبال آسیا 
همچنین تأکید کرد که برای این دوره از مسابقات سهمیه 
بازیکنان خارجی تیم ها افزایش پیدا کرده است. بر اساس 
اعلام رسانه های عربی، باشگاه های حاضر در این رقابت ها 
می توانند برای این مسابقات پنج بازیکن خارجی به علاوه 
یک بازیکن آسیایی در ترکیب خود داشته باشند. گفته 
شد در صورتی که استفاده از VAR الزامی باشد، نمایندگان 
کشورمان باید در کشورهای دیگر مسابقات خود را برگزار 
کنند. با توجه به همگروهی پرسپولیس با الدحیل قطر، 
طبیعی است که این تیم نمی تواند در قطر پذیرای حریفانش 

باشد و امارات گزینه سرخپوشان خواهد بود. نساجی 
و سپاهان اما چون با تیم های قطری همگروه 
نیستند، می توانند در قطر به میدان بروند هرچند 

شاید گزینه آنها امارات هم باشد. 
 نظر عضو کمیته داوران 

علی خسروی عضو کمیته داوران فدراسیون 
فوتبال در گفت و گو با تسنیم درباره اینکه ویندوزر 

جان دبیرکل کنفدراسیون فوتبال 
آسیا اعلام کرده است از مرحله 
گروهی لیگ قهرمانان آسیا 
برگزار   VAR با  مسابقات 
خواهد شد و به این ترتیب 
تیم های ایرانی نمی توانند در 
کشور میزبان مسابقات خود 
باشند، اظهار داشت: قبلًا هم 

این مسأله پیش بینی شده بود. 
VAR نداشته  طبیعی است 
باشیم باید در کشورهایی مثل 

قطر و امارات بازی کنیم، اما این موضوع اصلا ربطی به کمیته 
داوران ندارد و فدراسیون فوتبال و دبیرکل در جریان آن 
هستند. وی ادامه داد: از چندین سال پیش و حدود سال 
2018 که مقدمات فوتبال حرفه ای اجباری شد، پیش بینی 
این روزها را می کردیم. ما تحریم هستیم و زمانی که 
نمی توانیم با برخی کشورها مبادله داشته باشیم طبیعتاً 
کارمان برای آوردن VAR سخت است. عضو کمیته داوران 
در پاسخ به این پرسش که آیا امکان دارد کنفدراسیون 
فوتبال آسیا به طور مستقل VAR را فقط برای دیدارهای 
لیگ قهرمانان آسیا وارد ایران کند، گفت: آن هم فرقی 
نمی کند. وقتی تحریم هستیم اینطور هم نمی شود. ما با ورود 
دستگاه مشکل داریم. به هر حال شاید این اتفاقات باعث شود 
یک اتفاق خوب هم بیفتد و در نهایت مجبور شویم هرچه 

سریع تر راهکاری برای آن پیدا کنیم. 
 الزام؟!

صادق درودگر درباره الزام AFC برای استفاده از VAR در 
مرحله گروهی لیگ قهرمانان آسیا و شرایط تیم های ایرانی 
برای میزبانی مسابقات خود اظهار داشت: همه استادیوم های 
میزبان باید VAR داشته باشند. حتی اگر زیرساخت های 
لازم را داشته باشند AFC این سیستم را خواهد داد. اگر کلًا 
زیرساخت هم نداشته باشیم موضوع میزبانی دچار مشکل 
خواهد شد. وی در مورد شرایط ورزشگاه آزادی نیز توضیح 
داد: ما و پرسپولیس استادیوم آزادی را معرفی کردیم. 
قطعاً نمایندگان کنفدراسیون فوتبال آسیا به این استادیوم 
خواهند آمد و چنانچه زیرساخت ما آماده باشد قطعاً به ما 
اجازه خواهند داد و اگر این اتفاق نیفتاد باید در کشورهای 
همسایه مثل امارات و قطر میزبانی کنیم. »آیا امکان ندارد ما 
بتوانیم این سیستم را به صورت اجاره ای وارد ایران کنیم؟«، 
 AFC :مدیرعامل نساجی در پاسخ به طرح این پرسش گفت
 VAR به شرطی که ما زیرساختش را داشته باشیم سیستم
را به ما می دهد، اما به شرطی که زیرساخت لازم برای نصب 
دوربین ها را داشته باشیم. البته من از تغییرات استادیوم 
آزادی مطلع نیستم، اما باید فضای لازم برای نصب 16 دوربین 

در نقاط مختلف ورزشگاه فراهم باشد. 
 نظر وزارت ورزش

کیومرث هاشمی، سرپرست وزارت ورزش و جوانان دیروز 
)جمعه( در برنامه ورزش و مردم اعلام کرد که برای بحث 
میزبانی تیم های ایرانی در لیگ قهرمانان آسیا، قرار است 
طبق مکاتبات انجام شده از سوی فدراسیون فوتبال، 
کنفدراسیون فوتبال آسیا سیستم کمک داور ویدویی 
با هشت دوربین را به طور موقت و امانی برای استفاده 
در سه بازی خانگی در ورزشگاه آزادی و نقش جهان 
اصفهان به تیم های ایرانی بدهد. سرپرست وزارت 
ورزش همچنین با بیان اینکه تهیه سیستم های 
کمک  داور ویدویی VAR  تأمین اعتبار شده است، 
گفت: در دولت 4، 5 مرتبه مکاتبه کردیم 
که از محل تامین منابع بانک مرکزی 
مبلع 2. 7 میلیون یورو به فدراسیون 
فوتبال برای تجهیز هفت ورزشگاه 
کشور برای استفاده از کمک داور 
ویدویی اختصاص داده شود. در 
رابطه با بحث های فنی و تخصصی، 
فدراسیون فوتبال و مهدی تاج 

بهتر می توانند توضیح دهند. 
 بیانیه فدراسیون 

در پی صحبت های سرپرست 

وزارت ورزش و جوانان، فدراسیون فوتبال اطلاعیه ای را به شرح 
زیر صادر کرد: پس از برگزاری مراسم قرعه کشی مسابقات لیگ 
قهرمانان آسیا -24 2023 در مقر کنفدراسیون فوتبال آسیا در 
کوالالامپور و اعلام دبیرکل AFC مبنی بر برگزاری مسابقات 
این فصل لیگ قهرمانان آسیا با سیستم کمک داور ویدئویی و 
با توجه به پیگیری های قبلی فدراسیون فوتبال، هماهنگی های 
اولیه با بخش مربوطه در کنفدراسیون فوتبال آسیا صورت 
پذیرفت. طی این مذاکرات AFC اعلام کرد تجهیزات مربوط 
به کمک داور ویدئویی VAR توسط کنفدراسیون برای 
مسابقات باشگاهی فصل جاری در استادیوم های ایران 
نصب و مورد بهره برداری قرار خواهد گرفت. در همین راستا 
فدراسیون فوتبال بلافاصله اقدامات لازم برای هماهنگی های 
لجستیکی مورد نیاز از قبیل بازدید کارشناسان کنفدراسیون 
از زیرساخت ها و همچنین هماهنگی های گمرکی لازم جهت 
ترخیص تجهیزات مربوطه با همکاری وزارت ورزش و جوانان 
را آغاز کرده است. در حال حاضر موضوع کمک داور ویدئویی 
به عنوان یکی از اولویت های اصلی فدراسیون به طور مستمر در 
حال پیگیری است. در همین راستا توافقات لازم بین فدراسیون 
بانک، مرکزی وزارت ورزش و جوانان و دولت در جهت تجهیز 
6 تا 7 ورزشگاه به سیستم کمک داور ویدئویی صورت پذیرفته 
است. همچنین لازم به ذکر است استادیوم آزادی در زمان 
انجام مسابقات لیگ قهرمانان آسیا با ظرفیت بیش از 50 درصد 
آمادگی میزبانی از فوتبال دوستان عزیز را خواهد داشت. در 
پایان تاکید می شود این فدراسیون مراحل پیشرفت موضوعات 
فوق را به طور شفاف به هواداران عزیز، اصحاب محترم رسانه و 

باشگاه های کشورمان اطلاع رسانی خواهد کرد. 
 مشکل چمن 

اما کمک داور ویدئویی تنها مشکل میزبانی نمایندگان 
ایران در لیگ قهرمانان آسیا نیست. کیفیت پایین چمن 
ورزشگاه آزادی و نقش جهان مورد اعتراض بازیکنان 
نتقاد از شرایط چمن  نوند با ا داخلی است! علیرضا بیرا
 VAR ورزشگاه آزادی عنوان کرد: »دعا کنید به بهانه
تیمی از لیگ قهرمانان آسیا به ایران نیاید که آبروریزی 
می شود.« روز به روز در حال پسرفت کردن هستیم. چمن 
ورزشگاه آزادی در حد لیگ دسته چهارم است. چند روز 
قبل هم باشگاه استقلال در بخشی از بیانیه ای علیه سپاهان 
نوشت: »خریدهای سپاهان در حد تیم های عربی است، 
ولی میزبانی شان آماتورگونه! بهتر نیست این باشگاه به 
جای بیانیه دادن، زمین زشت نقش جهان را درست کند تا 
تیم های میزبان کمتر اذیت شوند؟ شما که به بودجه های 
کلان وصل هستید، حداقل به این زمین هم دستی بکشید.« 
گل محمدی در مورد اینکه پرسپولیس با این وضعیت 
ورزشگاه آزادی در لیگ قهرمانان آسیا چه خواهد کرد، 
گفت: نمی دانم می شود نامه نگاری کرد تا بازی با النصر 
در ورزشگاه کاظمی برگزار شود یا نه، اما شخصاً دوست 
دارم برای بازی اینجا نباشیم. از شرایطی که وجود دارد 
خجالت می کشم به یکی از همکاران می گفتم با چه رویی 
می خواهیم رونالدو را در این رختکن بیاوریم و مربی اش از 
این خرابه ها بالا بیاید تا به سالن کنفرانس برسد، واقعاً آدم 

حالش بد می شود به این چیزها فکر می کند. 
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گفت وگو

      حمله سارقان 
بهنام ابوالقاسم پور، رئیس هیات مدیره باشگاه سایپا در 
اتوبان چمران تهران مورد حمله سارقان مسلح به سلاح 
سرد قرار گرفت. پس از این حادثه حاضران در محل 
ابوالقاسم پور را به بیمارستان منتقل کردند و او دیروز عمل 

جراحی را پشت سر گذاشت. 

      کارگاه 
کارگاه آموزشی لیگ قهرمانان فصل ۲۰۲۳-۲۰۲۴ در 
حاشیه مراسم قرعه کشی این دوره از مسابقات، باحضور 
نمایندگان سه باشگاه آسیایی ایران برگزار شد. در این 
کارگاه آموزشی، نمایندگان باشگاه های حاضر در مسابقات 
لیگ قهرمانان آسیا با آخرین جزئیات و قوانین مسابقات 

آشنا شدند. 

ت
شــ

س نو
عک

  کوتاه 
ایسنا: به گفته رئیس کمیته داوران فدراسیون فوتبال، 
کمک داور بازی پرسپولیس - ذوب آهن در آفسایدگیری 
اشتباه داشت و گل تساوی سرخپوشان سالم نبود. رئیس 
کمیته داوران فدراسیون فوتبال گفت: در هفته سوم مسابقات 
لیگ برتر، آرمان اسعدی، کمک داور اول بازی پرسپولیس و 
ذوب آهن که از کمک داوران الیت و بین المللی کشور هستند، 
مرتکب اشتباه شد و گل پرسپولیس آفساید بود. خداداد 
افشاریان افزود: با ناظر مسابقه هم صحبت کردم و ایشان بر 
اشتباه کمک تاکید کرد. بر این اساس، وفق قانون و مطابق 
آیین نامه اسعدی محرومیتش را سپری خواهد کرد. افشاریان 
خاطرنشان کرد: نکات مربوط به سایر مسابقات هفته سوم  در 

جلسه آنالیز بررسی و اطلاع رسانی خواهد شد. 
تسنیم: بهزاد غلامپور درباره شکست یک بر صفر تیم 
فوتبال استقلال مقابل سپاهان اصفهان در هفته سوم لیگ 
برتر فوتبال، اظهار داشت: بازی خوبی انجام دادیم و با تفکرات 
جواد نکونام و کادر فنی می توانستیم سه امتیاز را بگیریم. 
قبل از پنالتی سپاهان، بازیکن حریف روی ارسلان مطهری 
مرتکب خطا شد اما داور پنالتی گرفت. کل بازی دست ما بود و 
سپاهان بدون موقعیت به گل رسید. وی با انتقاد از داوری این 
دیدار تصریح کرد: امسال هم نگران داوری هستیم و از وزارت 
ورزش و جوانان، فدراسیون فوتبال و... می خواهیم ورود کنند. 
اگر نمی خواهند استقلال در لیگ باشد، آن را در موزه بگذارند 
تا 15 تیم دیگر با هم بازی کنند. گویا استقلال برای همه 
دردسرساز شده است! حق طبیعی استقلال را نمی دهند و 
حقش را در روز روشن می خورند. نمی خواهیم کسی را محکوم 
کنیم اما حق ساده هوادار و مجموعه ای که زحمت می کشد را 

بدهند. حرف هم بزنیم محروم می کنند. 

بیــن المــلل 
  یورگن کلوپ از فیفا خواست تا مقررات پنجره نقل و 
انتقالات عربستان سعودی را بررسی کند. به گزارش ساکرنت، 
محمد صلاح، اسطوره باشگاه لیورپول و بهترین گلزن تاریخ 
این باشگاه در لیگ برتر انگلیس است. این فوق ستاره مصری 
با لیورپول قرارداد دارد و باشگاه انگلیسی اعلام کرده است که 
قصد فروش این بازیکن را ندارد. با این حال رسانه های عربستانی  
اصرار زیادی به جذب این بازیکن دارند تا جایی که روزنامه 
الکأس مدعی شد که صلاح با الاتحاد قرارداد بسته است و رسما 
راهی تیم خواهد شد. این روزنامه عربستانی نوشت: محمد 
صلاح با 135 میلیون یورو و قراردادی سه ساله با الاتحاد به 
توافق رسیده و قرارداد امضا می کند. یورگن کلوپ که نگران 
وضعیت ستاره مصری خود است از فیفا خواست تا پنجره نقل و 
انتقالات این کشور خلیج فارس را که تقریباً سه هفته پس از اروپا 
بسته می شود، بررسی کند. در حالی که پنجره نقل و انتقالات 
لیگ برتر در تاریخ اول سپتامبر همراه با اکثر لیگ های برتر اروپا 
بسته می شود، باشگاه های لیگ برتر عربستان سعودی می توانند 
تا 20 سپتامبر بازیکن جذب کنند. یورگن کلوپ گفت: نفوذ 
عربستان در فوتبال در حال حاضر گسترده است. تقریباً بدترین 
چیز این است که پنجره نقل و انتقالات در عربستان سعودی 
سه هفته بیشتر باز است. اگر حق با من باشد این شرایط حداقل 
در اروپا مفید نیست. یوفا یا فیفا باید راه حل هایی برای آن پیدا 
کنند. لیورپول پیش از این شاهد انتقال دو بازیکن با تجربه خود 
به عربستان در تابستان امسال بوده است. جردن هندرسون 
کاپیتان لیورپول با مبلغ 12 میلیون پوند به الاتفاق پیوست 

و فابینیو نیز با مبلغ 40 میلیون پوند راهی 
الاتحاد شد. صلاح تابستان گذشته 
یک قرارداد سه ساله جدید با لیورپول 
امضا کرد که او را با حدود 350 هزار 

پوند در هفته به پردرآمدترین 
بازیکن تاریخ لیورپول تبدیل 

الاتحاد  باشگاه  کرد. 
خوبی  بسیار  فعالیت 
در فصل نقل وانتقالات 
تابستانی داشته است.

 کشتی هند هم به سرنوشت  
روسیه و بلاروس مبتلا شد 

ایسنا: اتحادیه جهانی کشتی، فدراسیون 
کشتی هند را به دلیل بی توجهی در برگزاری 
انتخابات در مهلت تعیین شده پس از رسوایی 
جنسی رئیس فدراسیون کشتی این کشور، 
تعلیق کرد. اتحادیه جهانی کشتی، فدراسیون 
کشتی هند را پس از بی توجهی نسبت به برگزاری 
انتخابات مجدد که به دنبال سوءاستفاده جنسی 
رئیس فدراسیون کشتی این کشور از چندین 
کشتی گیر زن، تعیین شده بود، تعلیق کرد. 
اتحادیه جهانی کشتی اعلام کرد کشتی گیران، 
مربیان و کادر پزشکی هند می توانند در تمام 
رویدادهای کشتی بدون نام کشورشان شرکت 
کنند اما مسئولان فدراسیون کشتی هند اجازه 
حضور در هیچ رویدادی را ندارند. به این ترتیب 
کشتی گیران هند در آستانه برگزاری رقابت های 
قهرمانی جهان در صربستان و بازی های آسیایی 
در چین نمی توانند با نام و پرچم کشورشان به 

میدان بروند. 

خارج ازمستطیل سبز

چیزی که باعث تعجب تونی کروس  
شده است 

هافبک آلمانی رئال مادرید به انتقال بازیکنان 
بزرگ به فوتبال عربستان واکنش نشان داد. به 
گزارش اسپورت، فوتبال عربستان یک تابستان 
بسیار متفاوت را پشت سرگذاشت. بسیاری از 
بازیکنان سرشناس فوتبال جهان راهی لیگ 
عربستان شدند و به نظر می رسد که این پروسه 
همچنان ادامه دارد. تونی کروس، هافبک آلمانی 
رئال مادرید به این موضوع واکنش نشان داد. او 
گفت: اینکه بازیکنانی مثل کریستیانو رونالدو 
و کریم بنزما راهی لیگ عربستان شوند قابل 
فهم است چرا که آنها به هر آنچه که در فوتبال 
می خواستند دست پیدا کردند و طبیعی است 
که در سال های پایانی فوتبال خود به دنبال پول و 
آینده ای بهتر باشند اما اینکه اولویت یک بازیکن 
در -27 28 سالگی پول باشد و نه فوتبال برای من 

جای تعجب دارد و قابل فهم نیست. 

خبـــــر

نیاز پرسپولیس به تنوع بازی 

پرسپولیس مقابل ذوب آهن در هفته سوم لیگ برتر فوتبال 
به تساوی رسید. به نظرم به لحاظ تاکتیکی بازی نسبتا  خوبی 
بود. پرسپولیس خوب شروع نکرد و مانند گذشته سراسر 
هجومی نبود. نمی دانم چرا ولی با احتیاط بازی می کرد. 
شادابی همیشگی در تیم نبود و روی اشتباهی عجیب گل 
خوردیم. در نیمه دوم ذوب آهن فضا را بست و رو به بازی 
تدافعی آورد. پرسپولیس با پاس های کوتاه و شوت زنی 
به دنبال جبران بود اما موفق نشد. تعویض خوب یحیی 
گل محمدی و آمدن گئورگی گولسیانی باعث شد تا گل 
تساوی زده شود. حداقل امتیاز در روزی به دست آمد که 
پرسپولیس با طراوت بازی نکرد. در ماراتن لیگ باید تنوع 
در نوع بازی داشت تا بتوان برابر هر حریفی نتیجه گرفت. 
به خصوص در بازی با تیم هایی مانند ذوب آهن که محافظه 
کارانه بازی می کنند باید از روش های مختلف برای رسیدن به 
گل بهره برد. همان طور که سپاهان به این شکل بازی می کند. 
البته این تیم از پرسپولیس بازیکنان بهتری دارد. پرسپولیس 
به مرور بهتر خواهد شد و باید به این تیم فرصت داد تا بتواند 
ایرادهایش را برطرف کند. در خصوص تیم های همگروه 
پرسپولیس در لیگ قهرمانان آسیا باید بگویم اگر هدف تیم 
صعود به مرحله حذفی و چه بسا فینال مسابقات است باید 
بدون توجه به نام حریفان برای کسب بهترین نتیجه با تمام 
توان بازی کند. پرسپولیس اگر از گروه خود صعود کند بدون 
شک این توانایی را دارد که خود را به فسنال برساند. النصر 
عربستان، الدحیل قطر و حتی استقلال تاجیکستان از بازی 
با پرسپولیس برد می خواهند و هدف پرسپولیس هم پیروزی 
است. تیمی که باور بیشتری از پیروزی داشته باشد برنده 
می شود. باید تلاش مضاعف کرد و البته نیاز تیم به مهاجم 
هدف کاملًا حس می شود. کسری بازیکن در خط حمله رفع 

شود قدرت پرسپولیس به مراتب بیشتر می شود. 

صادق ورمزیار، پیشکسوت تیم فوتبال 
استقلال، در خصوص شکست شاگردان نکونام 

از تیم سپاهان صحبت کرد. 
  نظر شما درباره شکست آبی پوشان 
مقابل سپاهان در هفته سوم لیگ برتر 

چیست؟
 همان طور که پیش بینی کرده بودم استقلال 
بازی خوب و جانداری انجام داد. این تیم در 
اصفهان و جلوی هواداران، فوتبالی ارائه کرد که 
به نظرم یکی از بازی هایی بود که حسین حسینی 
خیلی نقشی نداشت و در جریان بازی نبود. 
قبل از اینکه سپاهانی ها به پنالتی و گل برسند 
یک بازی متعادل، اما شاید به نفع استقلال و با 
موقعیت های بیشتر آبی پوشان را شاهد بودیم. 
فکر می کنم سپاهان حرفی برای گفتن نداشت و 

استقلال بازی خوبی انجام داد. 
  از عملکرد داوران در این مسابقه 

انتقاداتی شد!
 متاسفانه باز هم سلیقه های داوری طوری رقم 
می خورد که برای استقلالی ها خوشایند نیست. 
به نظرم توپی که به دست سیاوش یزدانی خورد 
پنالتی بود و می توانست این صحنه سرنوشت 
بازی را عوض کند، اما سوت های کوپال ناظمی 
طوری بود که فکر می کنم خیلی خوشایند 
استقلالی ها نبود و می توانست خیلی جا ها آوانتاژ 
بدهد، اما توپ را برمی گرداند و اجازه می داد 
حریف به زمین خودش برگردد. به نظرم استقلال 
خیلی خوب بازی کرد و این شکست چیزی از 
ارزش های تیم نکونام کم نکرد حتی با وجود 

باخت یک بر صفر. 
  درباره اعتراض باشگاه سپاهان به رفتار 
کادر فنی و هواداران استقلال و متهم کردن 

آنها به پرتاب نارنجک چه نظری دارید؟
این اتفاق در اصفهان رخ داده است و تمام 
مسئولیتش با هیات فوتبال اصفهان هست. 
چطور نارنجک و سنگ وارد استادیوم نقش جهان 
شده است؟ این بازی در اصفهان برگزار شده و 
مسئولان برگزاری این دیدار باید جوابگو باشند. 
سپاهانی ها فرار رو به جلو نکنند. چرا قبل از پرتاب 
نارنجک داور بازی را قطع کرد و هواداران سپاهان 
لیزر می انداختند و چطور لیزر وارد ورزشگاه 
کردند. سپاهانی ها هر کاری می خواهند انجام 
بدهند، اما استقلال حرف اول و آخر در زمین 
مسابقه زد. یک خسته نباشید جانانه به نکونام و 
تیمش می گویم و این فوتبالی است که استقلال 
باید بازی کند. اگر هم ببازد ما همیشه طرفدار این 

فوتبال، تیم و کادر فنی هستیم. 
  آیا استقلال می تواند در بازی های 

آینده موفق باشد؟
به نظرم این باخت برای جدول بود، اما 
برای استقلالی ها باخت نبود. به نظرم یک برد 
شیرین تر از پیروز های قبلی برای طرفداران 
استقلال بود. امیدوارم هر اتفاق خوبی که قرار 
است برای استقلال در چمن سبز بیفتد، هرچه 
زودتر و با نظر جواد نکونام باشد. متأسفانه زمان 
زیادی را از دست دادیم و از سوی دیگر بازیکن 
جدید هم که به تیم اضافه شود، مدت زمانی 
همطول می کشد تا در صورت آمادگی مطلوب با 

تیم هماهنگ شود. 

حسن خان محمدی 
 کارشناس فوتبال 

ورمزیار: 
شکست مقابل سپاهان 

برای استقلالی ها 
VAR، کیفیت پایین چمن و وضعیت رختکن مشکلات میزبانی در لیگ قهرمانان آسیا باخت نبود

رویای حضور 
رونــالدو و بنــزما در ایران! 

آرمان ملی: حضور سردار آزمون در تیم رم خبر 
خوبی بود که قول عدم حضور وی در جام ملت های آسیا 

این خبر را تحت تاثیر قرار داد. 
  دیدار اول 

چند ماه قبل تیم های بایرلورکوزن و رم دیدار داشتند. 
قبل از ورود آزمون به زمین در بازی رفت، او خوش و 
بشی هم با ژوزه مورینیو داشت. سردار درباره اینکه بین 
او و مورینیو چه صحبت هایی رد و بدل شده، می گوید: 
»وقتی می خواستم به زمین بروم، مورینیو مرا در آغوش 
گرفت و برای چند ثانیه با یکدیگر حرف زدیم. صحبت 
خاصی میان ما رد و بدل نشد و همه چیز فقط در حد 
احوالپرسی بود. او مربی بزرگی است که با رم هم این 

موضوع را اثبات کرده است. 
  خبر 

مهاجم تیم ملی فوتبال ایران و باشگاه لورکوزن آلمان 
به رم ایتالیا پیوست. بعد از مذاکرات انجام شده میان 
باشگاه رم ایتالیا و بایرلورکوزن، در نهایت دو طرف توافق 
کردند سردار آزمون مهاجم ایرانی بایر لورکوزن به صورت 
قرضی راهی رم شود. به این ترتیب سردار آزمون شاگرد 
مورینیو، سرمربی رم است. سردار آزمون در گفت وگو با 
ایسنا این خبر را تایید کرد. رم قبلًا در سال 2021 نیز 
به او علاقه مند شده بود اما این انتقال اتفاق نیفتاد. او در 
لیگ برتر روسیه 208 بازی انجام داد و 85 گل به ثمر 
رساند و 32 پاس گل داد و میانگین یک گل در هر 154 

دقیقه بازی را در کارنامه دارد. 
  نگرانی 

سایت ایتالیایی pazzi di fanta عنوان کرد که روی 
کیفیت سردار آزمون هیچ بحثی وجود ندارد اما شرایط 
بدنی او اغلب باعث ایجاد نگرانی هایی شده است. آخرین 
مصدومیت آزمون نیز از ناحیه کتف بود که اخیراً بهبود 
یافته و می تواند از چند روز دیگر تمریناتش را رسماً 

پیگیری کند. این سایت همچنین دلیل اصلی انتقال 
آزمون به رم را نیز مطرح کرده است. به گفته الساندرو 
گوتر نویسنده این مطلب، گزینه های دیگری نیز پیش  
روی آزمون بودند اما عاملی به نام حضور در جام ملت های 
آسیا، باعث عقب رفتن آنها شده است. در واقع قرار 
گرفتن جام ملت های آسیا در مقطع حساس لیگ های 
اروپایی خصوصا ایتالیا همواره مانع بزرگی برای انتقال 
بازیکنان ایرانی و آسیایی بوده است؛ این مسأله در مورد 
مهدی طارمی نیز صدق می کرد. آزمون یکی از مهاجمان 
اصلی ایران است که می تواند در جام ملت های آسیا از 12 
ژانویه به میدان برود اما ظاهراً او به مورینیو اطمینان داده 
که آماده است تعهد کامل خود را به جالوروسی اختصاص 
بدهد و از حضور در جام ملت های آسیا چشم پوشی کند. 
در همین رابطه جانلوکا دی مارتزیو خبرنگار مشهور 
حوزه نقل  و انتقالات اروپا نیز به این نکته اشاره کرده که 
آزمون قصد ندارد در جام ملت های پیش رو تیم ملی ایران 
را در قطر همراهی کند. همچنین جانلوییجی لونگاری 
خبرنگار اسپورت ایتالیا نیز گزارش می دهد که آزمون به 
رُم اطمینان داد که قصد ندارد در جام ملت های آسیا که 
اواخر سال جاری میلادی برگزار می شود، شرکت کند. 

  نظر سردار 
گفت وگوی  در  پنجشنبه  ظهر  آزمون  سردار 
اختصاصی با ایرنا در خصوص پیوستن به رم گفت: 
قراردادم با این باشگاه به صورت قرضی و به مدت یک 
فصل است. وی ادامه داد: همیشه دوست داشتم شاگرد 
خوزه مورینیو شوم اما هر بار بنا به دلایلی این اتفاق رخ 
نداد. مهاجم تیم  ملی فوتبال کشورمان افزود: خیلی 
خوشحالم به لیگ ایتالیا آمدم و فکر می کنم می توانم 
برای رم بازیکن موثری باشم. وی اضافه کرد: این تیم 
مهاجمان بسیار خوبی دارد و قطعا کار سختی در 

پیش رو دارم. 

شوک به قلعه نویی و تیم ملی 

سردار شاگرد ژوزه شد


